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На основе диалектического метода проанализированы научные подходы к пониманию конституционной 
ценности. Установлено, что конституционная ценность должна иметь значимость для человека, которая 
либо возникает в результате использования им прав посредством реализации конституционных норм, либо 
заложена в объектах конституционных норм. Исследованы вопросы иерархии конституционных ценностей. 
В результате изучения научных взглядов и практики Конституционного Суда РФ сделан вывод о диалектичной 
природе конституционных ценностей. Диалектика конституционных ценностей выражается в том, что они, с 
одной стороны, объективны, поскольку их источником является Конституция РФ, а с другой — субъективны, 
поскольку Конституционный Суд РФ определяет конституционные ценности казуально в зависимости от 
мнения судей Конституционного Суда РФ.
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On the basis of the dialectical method the scientifi c approaches to understanding the constitutional 
value are analyzed. It is established that the constitutional value should have signifi cance for a person, which 
either arises from the use of their rights, through the implementation of constitutional norms, or laid down 
in the objects of constitutional norms. The questions of hierarchy of constitutional values are investigated. 
As a result of the research of scientifi c views and practice of the constitutional Court of the Russian Federation 
the conclusion about the dialectic nature of constitutional values. The dialectics of constitutional values is 
expressed in the fact that they are, on the one hand, objective, since their source is the Constitution of the
Russian Federation, and on the other — subjective, since the constitutional Court of the Russian Federation
determines the constitutional values casually, depending on the opinion of the judges of the constitutional
Court of the Russian Federation.
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